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ZAPIS STENOGRAFICZNY 

Posiedzenie 
Komisji Budżetu 

i Finansów Publicznych (211.) 
w dniu 17 marca 2015 r.



Zapis stenograficzny jest tekstem nieautoryzowanym.

Porządek obrad: 

1. Rozpatrzenie ustawy o ratyfikacji Konwencji między Rzecząpospolitą Polską 
a Bośnią i Hercegowiną w sprawie unikania podwójnego opodatkowania i za-
pobiegania uchylaniu się od opodatkowania w zakresie podatków od dochodu 
i majątku, podpisanej w Sarajewie dnia 4 czerwca 2014 r. (druk senacki nr 846, 
druki sejmowe nr 3092 i 3179).



(Posiedzeniu przewodniczy Kazimierz Kleina)

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Witam bardzo serdecznie naszych gości. Witam pana 

ministra Janusza Cichonia i członków komisji.
Przedmiotem naszego posiedzenia jest rozpatrzenie 

ustawy o ratyfikacji Konwencji między Rzecząpospolitą 
Polską a Bośnią i Hercegowiną w sprawie unikania po-
dwójnego opodatkowania i zapobiegania uchylaniu się od 
opodatkowania w zakresie podatków od dochodu i majątku, 
podpisanej w Sarajewie dnia 4 czerwca 2014 r.

Czy są uwagi do porządku posiedzenia? Nie ma.
Czy w posiedzeniu uczestniczą osoby prowadzące dzia-

łalność lobbingową w rozumieniu prawa? Nie.
Panie Ministrze, prosiłbym o krótką charakterystykę 

omawianej ustawy.

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Janusz Cichoń:
Przedmiotem tej ustawy jest tak naprawdę umowa 

pomiędzy Bośnią i Hercegowiną w sprawie unikania po-
dwójnego opodatkowania i zapobieganiu się uchylaniu od 
opodatkowania w zakresie podatków od dochodu i majątku. 
My mamy umowę, o której trochę wstyd mówić, bo chodzi 
o umowę zawartą w 1985 r. z Socjalistyczną Federacyjną 
Republiką Jugosławii. Ta umowa nie odpowiada współcze-
snym wymogom wynikającym z przystąpienia Polski do 
OECD, a także do Europejskiego Obszaru Gospodarczego; 
zmieniły się standardy prawa podatkowego, wymiany infor-
macji podatkowej. W związku z tym uznaliśmy, że tę kon-
wencję powinniśmy ratyfikować, a także podpisać umowę 
dotyczącą wymiany informacji podatkowych. Chcę powie-
dzieć, że standard, o którym wielokrotnie już mówiliśmy… 
To znaczy ta konwencja byłaby utrzymana w standardzie 
obowiązującym w tej chwili w OECD. I myślę, że powinno 
to pewnie – bez wchodzenia w szczegóły – wystarczyć. 
Dziękuję bardzo.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Pytam Biuro Legislacyjne: czy są uwagi do tej raty-

fikacji?

Główny Legislator w Biurze Legislacyjnym 
w Kancelarii Senatu Szymon Giderewicz:
Dziękuję bardzo.
Szymon Giderewicz.
Sama ustawa wyrażająca zgodę na ratyfikację nie budzi 

zastrzeżeń legislacyjnych. Dziękuję.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Otwieram dyskusję.
Czy są pytania ze strony senatorów?
Bardzo proszę, senator Janusz Sepioł.

Senator Janusz Sepioł:
Mamy jakiś obraz sytuacji, jeśli chodzi o liczbę spółek 

polskich, które miałyby działać właśnie w Hercegowinie?

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Dziękuję bardzo.
Panie Ministrze?

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Janusz Cichoń:
Na temat liczebności takiej Polonii mogę powiedzieć 

tyle, że jest to w tej chwili jakieś trzysta czterdzieści osób, 
w przypadku tylu ambasada szacuje obroty handlowe. 
Obroty polsko-bośniackie to jest nieco ponad 205 milionów 
euro, eksport to 155–156 milionów, a około 49 milionów, 
niespełna 50 milionów euro to import. Pozycje w polskim 
eksporcie to głównie produkty żywnościowe, ale obejmuje 
też produkty przemysłu elektromaszynowego, natomiast 
import dotyczy produktów przemysłu chemicznego oraz 
metali nieszlachetnych. Jeśli chodzi o inwestycje zagra-
niczne, to dotyczy to na przykład takich firm jak Organika 
z Malborka, która nie tak dawno zainwestowała ponad 
64 miliony dolarów, z kolei Raiffeisen Bank International 
zainwestował w system bankowy. Inne firmy, które na tym 
terenie działają, to ZRE Katowice, REMAG, FAMUR.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Ale czy te firmy mają tam zarejestrowane swoje spółki, 

czy tylko prowadzą tam działalność gospodarczą?
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Przystępujemy do głosowania.
Kto jest za przyjęciem ustawy bez poprawek? (8)
Jednomyślnie, osiem osób było za.
Dziękuję bardzo.
Na senatora sprawozdawcę proponuję senatora Sitarza. 

Czy jest zgoda?
(Senator Witold Sitarz: Yes, of course.)
Wcześniej już mówił, że jest gotowy być tutaj spra-

wozdawcą.
Senator Janusz Sepioł się zgadza? Dobrze.
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Przy następnej ratyfikacji…
(Wypowiedź poza mikrofonem)
Dobrze.
Dziękuję bardzo panu ministrowi. Dziękuję członkom 

komisji.
Zamykam posiedzenie.

Sekretarz Stanu 
w Ministerstwie Finansów 
Janusz Cichoń:
Prowadzą tam działalność gospodarczą. To są inwe-

stycje…
(Przewodniczący Kazimierz Kleina: Jako odrębne pod-

mioty prawne, tak?)
Tak, jako odrębne podmioty prawne. Na przykład 

Organika BH w Sarajewie to przykład tej spółki malborskiej, 
która tam zainwestowała i utworzyła swój podmiot.

Przewodniczący Kazimierz Kleina:
Czy są inne pytania? Nie ma.
W takim razie składam wniosek o przyjęcie ustawy 

bez poprawek.
Czy są inne wnioski? Nie ma.
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